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254 malorolník 256 hokynář 257 rodinný domek 258 malorolník 259 zámečnictví 

260 malorolník 261 malorolník     262 zelinářství 263 hostinec 264 obchod s obilím

265 rodinný domek 266 zemědělství 267 obchod se   
zemědělskými 

268 deputátní domek 269 rodinný domek

270 rodinný domek 271 rodinný domek 272 kolářství   273 elektrikář  274 rodinný domek

275 rodinný domek 276 rodinný domek 277 rodinný domek 278 rodinný domek 279 stáčírna piva

280 rodinný domek 281 rodinný domek 282 zvěrolékař 283 rodinný domek 284 kameník

285 krejčí 286 rodinný domek 287 rodinný domek  288 rodinný domek 289 rodinný domek 

SEZNAM DOMŮ PODLE CHARAKTERU A POVAHY K 30.06.1930

Tím končí v kronice seznam  domů podle charakteru z roku 1930. A my jen dodáváme, že v současné době je v Kolešovicích 
324 čísel popisných. Všechny domy od čísla popisného 290 jsou – až na jednu výjimku – rodinné domky. Dál se v kronice pan 

Herink  věnoval Heřmanovu a Keblanům.          - li -

A D O P C EA D O P C E

Nedávno jsem četla  vNedávno jsem četla  v celostátním deníku velký nápis: „Adoptujte kousek trávníku, vyzývají      celostátním deníku velký nápis: „Adoptujte kousek trávníku, vyzývají      

obyvatele Říčany“. To totiž říčanská radnice nabídla občanům kobyvatele Říčany“. To totiž říčanská radnice nabídla občanům k adopci trávníky po městě. A     adopci trávníky po městě. A     

představte si, inspirovali se vpředstavte si, inspirovali se v zahraničí, dokonce vzahraničí, dokonce v USA! Město nabízí možnost starat se o volné USA! Město nabízí možnost starat se o volné 

prostory.    Pokud budou lidé chtít, vysadí město po dohodě stromy, keře, prostor osadí  lavičkami, prostory.    Pokud budou lidé chtít, vysadí město po dohodě stromy, keře, prostor osadí  lavičkami, 

posekanou trávu odveze a osadí cedulí …PATRON VEŘEJNÉ ZELENĚ  XY..“ Touto  péčí  získají lidé posekanou trávu odveze a osadí cedulí …PATRON VEŘEJNÉ ZELENĚ  XY..“ Touto  péčí  získají lidé 

bližší vztah k  okolí a nedevastují ho, když do něho investovali svou práci“, pochvaluje si říčanská bližší vztah k  okolí a nedevastují ho, když do něho investovali svou práci“, pochvaluje si říčanská 

radnice.  Nejdřív jsem se srdečně zasmála. Novinka zradnice.  Nejdřív jsem se srdečně zasmála. Novinka z USA?  VUSA?  V Kolešovicích je plno lidí, kteří se o Kolešovicích je plno lidí, kteří se o 

prostor před svým domem, už od nepaměti starají. Sekají pravidelně trávu, odvážejí ji, zametají, prostor před svým domem, už od nepaměti starají. Sekají pravidelně trávu, odvážejí ji, zametají, 

okopávají záhonky, vysazují květiny, na oknech mají truhlíky, prostě ves zdobí.  A vokopávají záhonky, vysazují květiny, na oknech mají truhlíky, prostě ves zdobí.  A v tu chvíli mě tu chvíli mě 

smích    přešel. Uvědomila jsem si, že tu přeci jenom něco chybí. Ne, nejsou to ty  cedulky na     smích    přešel. Uvědomila jsem si, že tu přeci jenom něco chybí. Ne, nejsou to ty  cedulky na     

trávníku, ale obyčejné poděkování za celoroční  práci, spotřebovanou elektrickou energii nebo        trávníku, ale obyčejné poděkování za celoroční  práci, spotřebovanou elektrickou energii nebo        

benzín. Prostě projevení zájmu o lidské snažení o vylepšení okolí  svého  bydliště nebo provozovny.  benzín. Prostě projevení zájmu o lidské snažení o vylepšení okolí  svého  bydliště nebo provozovny.  

Proto vám za Kolešovické listy  všem, kterým není vzhled obce a okolí vašeho domu lhostejný     Proto vám za Kolešovické listy  všem, kterým není vzhled obce a okolí vašeho domu lhostejný     

děkuji za péči, čas i   náklady ,  které vynakládáte.  Věřte mi, že mně osobně děláte velikou radost.  děkuji za péči, čas i   náklady ,  které vynakládáte.  Věřte mi, že mně osobně děláte velikou radost.  

A prosím: Vydržte!        A prosím: Vydržte!                  -- li li --

Geblany byla kdysi samostatná obec. V roce 1445 byla prodána Petrem z Chrástu Václavovi z Tuchořic. 

V polovině 16. století patřily Geblany Myškovi ze Žlutic, který vlastnil též Hořesedly. Jan Kryštof  Myška pro-

dal obec Geblany Vladislavu Hrobčickému z Hrobčic do Vroutku za 3550 grošů českých. Syn Vladislav  Ulrich 

Hrobčický z Vroutku, Pětipsů a Šmikous se provinil  účastenstvím v rebeliích a podle rozsudku z 27. března 

1623 byl jeho majetek zkonfiskován a jen Geblany mu byly k obživě ponechány. Zemřel v roce 1629 a jelikož 

neměl potomků, připadl majetek království. Mezi rokem 1631 – 48 byly Geblany pobořeny Švédy a přiděleny 

k usedlosti Kolešovic. Z trosek byl postaven samostatný dvůr s ovčínem . V roce 1676 byly Geblany 

v pozůstalosti Jana Václava Municha z Arcbergu odkázány pozůstalým do Kolešovic. Od těch dob jsou součás-

tí místního panství. Dvůr převážně sloužil k chovu ovcí a skotu. V roce 1946 byla tato samota přidělena třem     

rodinám přesídlenců z Volyně. Později pozemky a budovy převzalo JZD Kolešovice do společného užívání.



Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 18. června 2012 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Poděbradská, J. Čečrdle, J. Kozlerová, T. Hrenák, J. Hrenáková,      
J. Procházka, 

- Zastupitelé byli seznámeni s nabídkou pana Zdeňka Mouchy na provádění a zajišťování služeb v oblasti požární 
ochrany a bezpečnosti a ochrany zdraví při práci. Tyto služby nabízí obci za paušální částku 1500,- Kč měsíčně. Výši 
požadované úhrady za prováděné činnosti bude starosta ještě konzultovat s místními subjekty. Panu Mouchovi bylo 
zadáno vypracování Kategorizace požárních rizik v objektech, jež obec vlastní.                                         
- Starosta přečetl dopis od předsedy Klubu historie kolejové dopravy s.r.o. Jaroslava Křenka, jenž obsahoval prosbu 
o finanční příspěvek jako pomoc s financováním přímých nákladů projektu Kolešovka 2012. Zastupitelé souhlasí 
s poskytnutím příspěvku ve výši 10.000,- Kč.                  
- Úklid obce v současné době provádí 3 pracovníci. Jeden je zaměstnán přes úřad práce, druhý je placen z rozpočtu 
obce a třetí vykonává veřejnou službu prostřednictvím úřadu práce. Veřejná služba je vykonávána bez nároku na 
plat. Od 1. 7. 2012 bude s pracovníkem na veřejnou službu uzavřena pracovní smlouva s tím, že větší část platu bude 
proplácená úřadem práce. Od 1. 8. 2012 nastoupí přes úřad práce 4. zaměstnanec.                  
- Starosta informoval o projektu spolupráce mezi základními školami a možnosti získání finančních prostředků 
z Evropské unie na rekonstrukci a vybavení dílen v základních školách. Tento projekt bude vypracován a administro-
ván p. Miroslavem Vránou po konzultaci s ředitelkou ZŠ PaeDr. Hartmannovou.                  
- Pan J. Jenšovský požádal obec o vybudování chodníku pro bezbariérový přístup k rekonstruované ordinaci  MUDr. 
Jenšovské. Zastupitelé souhlasí s tím, aby se obec na zhotovení bezbariérového přístupu podílela. Dle návrhu starosty  
ve výši maximálně 20.000,- Kč. 
- Zastupitelé byli seznámeni s cenovou kalkulací stočného za rok 2011, kterou na základě podkladů obce vypracoval 
ing. Jiří Sedláček, jakožto oprávněný zástupce provozovatele. 
- Zastupitel Tomáš Hrenák seznámil přítomné s průběhem Klání o Krakovecký meč, které se konalo 9. 6. 2012 
v Krupé a jehož se zúčastnilo družstvo naší obce.                  
- Obec obdržela žádost od Vladimíra Kališe a Vladimíra Vaňhy o příspěvek na pořádání rybářských závodů, které se 
budou konat 7. 7. 2012 na rybníčku v Heřmanově. Bylo odsouhlaseno proplacení hlavní ceny ve výši 300,- Kč po 
předložení účtenky. 
- V rámci spolupráce navázané s Polskem a Ukrajinou se letos v září koná návštěva města Puszcza Marianska 
v Polsku. Delegace by měla být složena ze zástupců Svazku obcí mikroregionu Kněževes. Ze zastupitelů obce nemá 
nikdo o tuto návštěvu zájem a starostovi se nehodí termín. Na členské schůzi mikroregionu budou osloveny další 
obce.        
- Zastupitelstvo akceptuje cenovou nabídku od pana Mériho na rekonstrukci vodovodu a kanalizace ve sklepě      
kulturního domu ve výši 30732,- Kč.                  
- Obec jako zřizovatel jednotky sboru dobrovolných hasičů byla HZS v Rakovníku upozorněna na neplnění někte-
rých povinností této jednotky, zařazené v systému požární ochrany jako JPO III. Jedná se o velmi nepříjemnou situa-
ci, kterou bude nutno ze strany obce v souladu s platnou legislativou vyřešit.                  
-  Zastupitelé diskutovali o chodníku mezi školou a zámkem. Cenová kalkulace od firmy Stavby Rakovník byla pře-
dána k posouzení ing. Satranskému. Dle jeho  návrhu bylo domluveno, že chodník bude přesunut z příjezdové komu-
nikace do zeleného pásu. V tomto případě nebude nutné zhotovovat tak hluboký podklad.                   
-  Vzhledem k tomu, že dotace z fondů Evropské unie na výstavbu vodohospodářské infrastruktury bude možno čer-
pat pouze do roku 2015, je nutné urychlit projektové práce za účelem vydání územního rozhodnutí a stavebního    
povolení na výstavbu vodovodu. Starosta za tímto účelem osloví odborníky pro stanovení  investičního záměru.

Zastupitelé obce se sešli na poradě dne 23. července 2012 a projednali:  

Přítomni:  M. Brabcová, M. Dvořák, J. Kovář, J. Poděbradská, T. Hrenák, J. Hrenáková, J. Procházka, 

- Zastupitelům byly představeny letecké snímky Kolešovic, Heřmanova a Zderazu o velikosti 30x42 cm, které zhoto-
vila firma THC Karlovy Vary. Jedná se o sedm druhů, pět Kolešovic a po jednom Heřmanova  a Zderazi. Snímky 
byly pořízeny 15. května 2012 a občané si je mohou prohlédnout, případně zakoupit v kanceláři OÚ za pořizovací 
cenu 240,- Kč / kus. Starosta objednal celkem 30 kusů. Zvolení počtů kusů jednotlivých variant bylo ponecháno na  
pracovnících OÚ.                  
-  Dne 15.9.2012 proběhne na nádvoří hradu Křivoklát tradiční Křivoklátské panovaní. Zastupitelé se dohodli, že 
obec Kolešovice se bude prezentovat jako každoročně vonnými pytlíčky s letošní chmelovou sklizní a informačními 
panely o obci.                 
- Starosta obce podal zprávu o jednání na MěÚ Rakovník, odboru ŽP, které se týkalo řešení uložení  hlíny, navezené 
při výstavbě kanalizace a stavební suti za areál živočišné výroby. Tento problém nastal zejména po zneužití této  
lokality k navážení stavebního odpadu neznámými pachateli.                
- Starosta otevřel opětovnou diskusi o výběru velitele zásahové požární jednotky obce, neboť současný velitel již tuto 
funkci vykonávat nechce. Zatím nikdo jiný z řad SDH  Kolešovice  nemá o tuto funkci zájem. Aby naše jednotka 
zůstala zařazena v systému požární ochrany jako JPO III, je bezpodmínečně nutné post velitele v nejbližším možném 
termínu obsadit a trvat na plnění úkolů z této funkce vyplývajících.  

OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE OBECNÍ ÚŘAD INFORMUJE --- ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE ČINNOST ZASTUPITELSTVA OBCE 



PŘEDÁVÁNÍ VYSVĚDČENÍ NA OBECNÍM ÚŘADĚPŘEDÁVÁNÍ VYSVĚDČENÍ NA OBECNÍM ÚŘADĚPŘEDÁVÁNÍ VYSVĚDČENÍ NA OBECNÍM ÚŘADĚ

„Konečně pryč ze základky“ řekl si nejeden deváťák 30. června. Je 

jedno, v kterém roce. Tomu, že si později na tu „základku“,        
spolužáky a učitele mnohokrát vzpomene, nevěří.

Konec školního roku je pro devátou třídu v naší obci spojen se 

slavnostním předáváním posledního vysvědčení ze základní školy 

na Obecním úřadě v Kolešovicích.

A tak se všichni sešli 30. června 2012 v obřadní síni místního   

obecního úřadu, aby si odnesli to poslední vysvědčení. Úvodem 

požádala paní ředitelka PaedDr. V. Hartmannová třídní učitelku 

Terezu Veselou, aby žáky své třídy představila panu starostovi     
M. Dvořákovi a zastupitelce J. Poděbradské. Pak už následovalo 

předání vysvědčení. Závěrem všichni popřáli žákům, kteří       

ukončili povinnou školní docházku mnoho štěstí a úspěchů ve     
studiu i v osobním životě a aby jim ten důležitý první krok 

k dospělosti vyšel co nejlépe.

S počet žáků a kde budou studovat jste byli seznámeni v minulém 

čísle našich listů.

                                                                                                                                                
-jp-

- Obec vstoupila do jednání o odkoupení pozemku parc.č. st. 19/1 obec a k.ú. Kolešovice s jeho vlastníkem paní   
Marií Englickou. Jedná se o pozemek mezi domem pana Břicháčka a pozemkem paní Hrenákové. Přes výše uvedený 
pozemek je jediný přístup na pozemek, který je též ve vlastnictví paní Englické. Ta je ochotna prodat  pozemek 
parc.č. st. 19/1 pod podmínkou zřízení věcného břemene přístupu pro vlastníka pozemku parc.č. st. 206/1. Z tohoto 
důvodu bude nutno vyhotovit geometrický plán, který bude zajišťovat vymezení věcného břemene příjezdu pro 
všechny budoucí majitele pozemku parc.č. st. 206/1 a zapracovat ho do kupní smlouvy. Starosta byl pověřen vyříze-
ním této záležitosti s tím, že zastupitelé berou na vědomí, že toto řešení nese určitou finanční zátěž, spojenou 
s vypracováním geometrického plánu a kupní smlouvy. O výsledku jednání s paní Englickou bude starosta informo-
vat na další pracovní poradě.                  
- Obec si nechala předložit na základě výkazu výměr cenové nabídky na výstavbu chodníku od školy přes silnici 
směrem k chodníku okolo Domova Kolešovice: Stavby Rakovník 121.277,- Kč, Stavební podnik Rakovník 96.015,-
Kč a Drops Group Jesenice 185.390,- Kč. Bylo domluveno, že na základě předložených nabídek bude vybrána firma 
s nejnižší nabídnutou cenou, tedy firma Stavební podnik Rakovník.                  
- Firma HC Kredit, Miloslav Černý z Kraslic, vyhotovila za cenu 5.000,- Kč projektovou dokumentaci a výkaz vý-
měr na rekonstrukci sociálního zařízení v budově ZŠ Kolešovice č.p. 235. Předběžný odhad nákladů dle oceněného 
výkazu výměr je stanoven ve výši 880.939,- Kč. Na tuto rekonstrukci bude v nejbližší době vypsáno výběrové řízení 
na dodavatele stavebních prací. Předpokládá se, že cena rekonstrukce bude po výběrovém řízení nižší.                                
- Krajská hygienická stanice provedla na žádost generálního ředitele České pošty kontrolu pobočky v Kolešovicích. 
V zápise o kontrole bylo uvedeno, že na poště není odpovídající sociální zařízení. Dále je kontrolou stanoveno, že 
náprava musí být provedena v termínu do června 2013. Starosta navrhuje  po odstranění domku za budovou pošty na 
dvoře umístit žumpu na odpadní vody, vybudovat záchod v přízemí i v patře a  nechat zhotovit na dvoře vrt, který by 
zásoboval tuto budovu pitnou vodou. Práce je nutné provést z důvodu zachování provozu pobočky České pošty. Není 
možné čekat na vybudování splaškové kanalizace v severní části obce.  Zastupitelé proti tomuto nemají námitek.                                               
- Dne 9.7.2012 vykonal SZIF Praha závěrečnou kontrolu nad ukončením projektu „Pojďme ven aneb obnova komu-
nitního života v obci.“  Kontrola neshledala žádné závady a potvrdila převzetí žádosti o proplacení výdajů ve výši 
637.281,- Kč. 
- Na poslední pracovní poradě byli zastupitelé informování o nabídce pana Zdeňka Mouchy na provádění a zajišťo-
vání služeb v oblasti požární ochrany a bezpečnosti a ochrany zdraví při práci. Tyto služby nabídl za paušální částku 
1500,- Kč měsíčně. Po vzájemné dohodě byla panem Mouchou tato cena snížena na 1.000,- Kč. Zastupitelé s touto 
nabídkou vyslovili souhlas.
- Starosta přítomné informoval o čerpání rozpočtu k 30.6.2012. Příjmy dosáhly 7.406.409,80 Kč, výdaje 
7.489.069,20 Kč a zůstatek k 30.6.2012 byl 2.331.268,73 Kč.                  
-  Základní škola Kolešovice podá žádost o dotaci na MŠMT na projekt dílny. Projekt se týká,  jak rekonstrukce 
sklepních prostor č.p. 235, tak zejména výukových programů ke zlepšení manuální zručnosti žáků.                            

DNE 10.9.2012 OD 16 HODIN PŘED BUDOVOU OÚ KOLEŠOVICE PROBĚHNE OČKOVÁNÍ PSŮ PROTI 
VZTEKLINĚ A OD 16,30 HODIN V OBCI ZDERAZ. CENA OČKOVÁNÍ JE 100,- KČ.     



ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATEŘSKÁ ŠKOLA KOLEŠOVICE 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY

Ještě než začaly prázdniny, rozloučily se děti se školním rokem  

diskotékou s kouzlením pana Jakuba Ruckého z Funactivity Praha. 

Největším překvapením byl skákací hrad, na kterém se nejprve děti 

pořádně vyskákaly i se svými novými kamarády, kteří přijdou po 
prázdninách do mateřské školy a byli pozváni spolu se svými rodiči. 

Potom kouzelník 

pasoval předškolá-
ky na školáky a tak 

jsme se rozloučili: s 

Janičkou Trčkovou, 
Nikolkou Trejbalovou a Dominikem Fidlerem. Předal jim drobné 

dárky a popřál šťastný vstup do 1.třídy. A potom už se mohlo tančit, 

kouzlit a zpívat! Všichni byli spokojeni a teď už všem přejeme   

krásné prožití prázdnin a hodně sluníčka, bezpečný návrat a v září 
nashledanou!              

            Helena Regálová - vedoucí učitelka MŠ

ZPRÁVY ZE ZÁKLADNÍ ŠKOLY 

DOPRAVNÍ SOUTĚŽ

Pátek 11. května byl dnem, kdy se na školním hřišti setkalo osm družstev v boji o nejlepšího cyklistu. Dopravní 
soutěž, kterou pro žáky prvního stupně připravili jejich starší kamarádi z devátého ročníku, probíhala na několika 
stanovištích. Jedním stanovištěm bylo soupeření v dominu s dopravní tématikou, jinde se soutěžilo v poznávání 
dopravních značek, ve znalostech poskytnutí první pomoci při dopravní nehodě či v testech nebo řešení situace při 
provozu na křižovatce. Všichni účastníci nemohli odejít ze soutěže jako vítězové, ale poznatky, které během klání 
načerpali, jim již nikdo nevezme a mohou je uplatnit v běžném silničním provozu.

Mgr. L. Fukárek

ŠKOLA NANEČISTO

V pondělí 14. a 21. května se již šestým rokem uskutečnilo 
setkání rodičů a předškoláčků s paní učitelkou jejich budoucí 
první třídy. Děti si vyzkoušely, jaké je to sedět ve školní lavici, 
vypracovávat první jednoduché úkoly, poznaly své budoucí 
spolužáky. Rodiče se dozvěděli, jak se připravit na vstup dítěte 
do školy. Děkujeme, že jsme společně v hojném počtu prožili 
dvě příjemná odpoledne a dětem přejeme dobrý start do první 
třídy!

Mgr. M. Zápalová

PASOVÁNÍ NA MALÉ ČTENÁŘE

Školní rok se chýlí ke konci a v první třídě 7. června 2012 proběhla tradiční slavnost. Protože se prvňáčci během 
roku seznámili se všemi písmenky a naučili se číst, jsou pasováni žáky IX. třídy na malé čtenáře. Tato slavnost pro-
běhla velmi důstojně za účasti rodičů a vedení školy. Snad se novým malým čtenářům stanou knihy dobrými přáteli.



„Tak Vás tady u nás vítám“, pronesl na úvod pracovní 
návštěvy 1. června 2012 starosta 
obce, když se přátelsky pozdra-
vil s náměstkem hejtmana     
Středočeského kraje RNDr.   
Marcelem Chládkem. Pan    
Chládek dorazil chvilku před půl 
třetí a krom starosty obce ho 
v budově Základní školy        
Kolešovice přivítalo několik 
zastupitelů obce, zaměstnanci 
OÚ a paní ředitelka PaeDr.       
V l a d i m í r a  H a r t m a n n o v á 
s učitelským sborem a ostatními 
zaměstnanci školy. Důvodem 
návštěvy náměstka hejtmana byla prohlídka místa    
plnění přidělené dotace na akci „Výměna oken 
v budovách Základní školy Kolešovice č.p. 44 a č.p. 
235“, na kterou Středočeský kraj přispěl částkou ve 
výši 1.672.000,- Kč. Celková investice na               

akci dosáhla 1.772.046,- Kč.  Pan Chládek si za       
doprovodu přítomných prohlédl učebny školy a 

v průběhu návštěvy s nimi 
diskutoval nejen o současném 
školství, ale také se podrobně 
zajímal o  chod naší školy a 
počty žáků v jednotlivých   
třídách. Na   závěr pracovního 
setkání se paní ředitelka 
„pochlubila“ tělocvičnou, která 
se s klidem může rovnat i   
tělocvičnám ve větších      
městech. Na závěr bylo připra-
veno malé občerstvení 
v prostorách školy. Pan     
Chládek se kolem šestnácté 

hodiny    rozloučil, poděkoval za pozvání a zanechal 
příjemný dojem na další spolupráci mezí obcí a  Středo-
českým krajem.           

-  bp -

OBHAJOBY ABSOLOVENT-

SKÝCH PRACÍ                             
ŽÁKŮ IX. TŘÍDY

K zakončení školní docházky patří u   
žáků IX. třídy naší školy již řadu let    
vypracování absolventské práce na       
zvolené téma. S touto prací jim pomáhá 
vylosovaný učitel jako konzultant. Svou 
práci pak žák obhajuje před komisí tvoře-
nou vedením školy, konzultantem práce a 
dalším učitelem. Součástí obhajoby jsou 
prezentace, které si žáci připravili v     
hodinách informatiky.          
Některé práce a prezentace jsou zdařilejší, 
jiné méně zdařilé. Nemělo by se    jednat 
jen o údaje nalezené na internetu nebo v 
literatuře, práce by měly obsahovat i 
vlastní přínos autora. Letos daleko před-
stihla ostatní práce Filipa Nezbedy CINE-
MA 4D. Filip prokázal velmi dobrou zna-
lost svého  tématu, součástí jeho obhajoby 
byla velmi působivá multimediální pre-
zentace o tom, co všechno CINEMA 4D 
umí, ve které nechyběla ani ukázka vlastní      
tvorby. Filipovi blahopřejeme!            
Žáci si při tvorbě svých prací vyzkoušeli 
shromažďování informací, výběr         
důležitých informací, tvorbu rozsáhlejšího 
textového dokumentu a hlavně  prezentaci 
svých myšlenek před dalšími lidmi. Jedná 
se o velmi užitečné dovednosti, které se 
jistě všem budou hodit. Všem úspěšným 
obhájcům svých prací blahopřejeme a 
přejeme mnoho úspěchů v dalším          
životě.     

RNDr. M. Knappová

V loňském 
roce při foto-
grafické soutě-
ži Kolešovic-
kých listů vy-
brala porota 
mezi vítězné 
snímky i foto-
grafii  autobu-
sové   čekárny 
daleko, daleko 
od Čech. Ne 
s n a d  p r o     
samotný vzhled čekárny, ale pro 
naprosto unavený pohled cyklist-
ky, která v ní  odpočívala. Když 
viděly toto fotografii děti ze ZŠ, 
vzaly to ale úplně jinak. Čekárna 
vymalovaná ne šlápotami bot 
jako ta naše, ale  veselými barva-
mi. Pěkná jako z pohádky. Proč 
my nemáme taky   takovou? Paní 
učitelka Čechová využila      mo-
mentu nadšení a dala   žákům 9. 
tř. při výtvarné  výchově   mož-
nost navrhnout, jak by    mohla 
vypadat i kolešovická čekárna. 
Návrhy dopravila na OÚ, zastu-
pitelům se myšlenka zalíbila a 
vybrali jeden z mnoha návrhů. 
Návrh   Michalky Viktorové a 
přislíbili dodat materiál. Jenže… 
čekárna   zdevastovaná,  zdi otlu-
čené.  Potřebovala opravit. Obec 
opravu zadala a žáci čekali. 

       

Do zimy už malování nebude. Až 
koncem června došlo k realizaci. 
Čekárna nahozená, vybílená a 
hned druhý den označkovaná 
blátivými stopami. Ale děti se 
nedají odradit. A tak v posledním 
týdnu školy nastoupily čtyři vý-
tvarnice Michala Viktorová, Si-
mona Hrenáková, Bára Veverko-
vá a Lucie Ratzková a pod dozo-
rem p. uč. J. Veselé se pustily do 
práce jako Michalangelo 
v Sixtýnské kapli. A když ještě 
kluci okolí zastávky řádně 
„vygruntovali“ košťaty, byl   
výsledek jasný. Je krásná. Devá-
ťákům děkujeme a čekárně přeje-
me  pouze slušné návštěvníky.                                                                                                
A jen tak mimochodem –       
takových ošklivých zdí by se 
v K o l e š o v i c í c h  n a š l o !                                    

- li -

NÁVŠTĚVA SENÁTORA RNDr. MARCELA CHLÁDKA

AUTOBUSOVÁ ZASTÁVKA 



KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE …KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE …KULTURNÍ PŘEHLED, STALO SE …

RYBÁŘSKÉ ZÁVODY, DĚTSKÝ DEN 

Počasí s teplotou kolem 12 stupňů zrovna zvalo k chytání ryb a tak 

není divu, že se u rybníka Podskal v rámci dětského dne sešlo 21 

soutěžících. Závody byly zahájeny v neděli 3. června 2012 v 9   

hodin a hlavní kritériem pro umístění v soutěži bylo množství ulo-

vených ryb. V průběhu dopoledne se příchozí i ti další, kterým neu-

čarovala rybářská vášeň, mohli posilnit opečeným párkem a    kru-

šovickým pěnivým mokem. Ti nejmenší se bavili u několika spole-

čenských her, které připravily členky ČSŽ. Za splnění úkolu se   

nějaká sladkost pro děti vždy našla. Tradičně nejdelší fronta čekala 

u děvčat, které tvořily nejrůznější barevné kresby na obličejích na-

šich dětí. Každé z dětí dostalo opečený párek, limonádu a tatranku.  Konec soutěže byl původně plánován na dvanác-

tou hodinu. Protože někteří soutěžící ztratili zájem dále pokračo-

vat, neboť jim  ryby prostě nebraly, byl ve čtvrt na dvanáct ohlá-

šen konec. T. Hrenák a R. Čech  sečetli výsledky.  Kreslený obrá-

zek Nemo v dřevěném rámu si za největší chycenou rybu, cejn o 

délce 31 cm odnesl Adam Fric. Absolutním vítězem se stal Adam 

Erba, který nachytal 27 kusů ryb, převážně plotic. Kapra nechytil 

žádný ze závodníků. Bohužel bylo i hodně těch, kteří nechytili nic.     

Ručník a mýdlo taktéž zapomněli doma. V součtu ale mohli být 

spokojeni všichni, neboť každý kdo se do závodu zapsal, obdržel  

nějakou cenu (tričko, nůž, keramickou rybičku, skleničku, batoh, 

marcipánovou rybičku a nebo jinou drobnost).     

-  bp -

KLÁNÍ O PUTOVNÍ KRAKOVECKÝ MEČ

Svazek měst a obcí Rakovnicka se Svazkem obcí mikroregionu        

Poddžbánsko pořádaly další KLÁNÍ O KRAKOVECKÝ MEČ. Osmý 

ročník tohoto klání se uskutečnil 9. června v Krupé. Obec se stala     

pořadatelem po loňském vítězství v Rakovníku. 

Družstvo naší obce jako každý rok sestavil obětavě zastupitel Tomáš 

Hrenák a i letos mu někteří připravili horké chvíle před odjezdem, kdy 

musel operativně na poslední chvíli doplňovat sestavu soutěžících. Vše 

se podařilo a družstvo reprezentující naši obec v sobotu ráno odjelo. 

Naše barvy v zeleném tričku se znakem Kolešovic v Krupé hájili:     

Tomáš Hrenák, Jirka Herink, Tomáš Kotek, Ota Rudovský, Kristýna 

Kalíková, Ladislav Dobda, Denisa Číhařová a Simona Hrenáková 

(náhradnice).

Náročné disciplíny v Krupé připravili místní hasiči. Proto se soutěž  

nesla v hasičském duchu. Soutěžící si mimo jiných disciplín vyzkou-

šeli jak chodit po lávce, naplňovat děravé vědro vodou, srážet ple-

chovky vodou z ruční hasičské stříkačky a kuželky se srážely rozvinu-

tím     hadice. Příjemnou disciplínou byla jistě degustace piva a nao-

pak     náročné bylo překonat odpor gumového lana. Soutěž byla vy-

rovnaná, což dokazuje umístění. Od pátého místa soutěžící dělil pouze 

1 bod. Vítězství obhájilo družstvo z Krupé, takže se příští rok klání 

uskuteční  opět v Krupé. Naši si vedli moc dobře a určitě ostudu neu-

dělali i přes umístění v dolní části tabulky. Děkujeme všem a zvláště 

Hrenákovic rodině za reprezentaci obce! 

                                                                          - jp -



NA NÁVŠTĚVĚ V KRALOVICÍCHNA NÁVŠTĚVĚ V KRALOVICÍCHNA NÁVŠTĚVĚ V KRALOVICÍCH

ZE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ ZE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ ZE SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 

S přicházejícím koncem školního roku končí také soutěžní sezóna mladých hasičů. Celoroč-
ní práci se snaží hasiči předvést na II. kole hry Plamen okresu Rakovník.  Letos  byla tato 
soutěž o to významnější, že se konala ve sportovním areálu při II. základní škole 
v Rakovníku, kde na závodníky čekal skvělý tartanový povrch pro běžecké disciplíny. To 
slibovalo dobré časy!
Naše družstvo závodí v kategorii starší a v podzimní části soutěže získalo v Jesenici  5. mís-
to v závodu požárnické všestrannosti a 3. místo ve štafetě dvojic. To bylo velice slibné 
umístění! V pátek 25. května jsme tedy odjeli do Rakovníka. Ještě před soutěží jsme absol-
vovali prohlídku stanice hasičského záchranného sboru v Rakovníku a pak hurá na hřiště.  
Postavili jsme stany, posilnili se a vydali se “prozkoumat“ terén, tedy obejít dráhy, vyzkou-
šet povrch. Po čtvrté hodině byla soutěž zahájena slavnostním nástupem a hned poté se   

nastupovalo na první disciplínu. Tou byl štafetový běh CTIF na 400 
metrů (disciplíny CTIF jsou mezinárodní). Devět závodníků se roze-
stavilo na ovál do dráhy a postupně překonávali jednotlivé překážky a 
zdolávali jeden úsek za druhým.  V této disciplíně jsme obsadili páté 
místo.  Pak už nás čekal táborák a opékání buřtů a hajdy do  stanů, 
vyspat se na druhý den. V sobotu ráno přišla na řadu štafeta 4 x 60 
metrů. Bohužel, ani jeden ze dvou pokusů se nám moc nevydařil, 
takže jsme obsadili až 12. místo. Nevzdávali jsme se a připravovali se 
na technicky těžkou disciplínu (u které se vůbec nesmí mluvit!) a to 
na požární útok CTIF.  A tady jsme se vytáhli! Všechny překážky a 
úkoly jsme zvládli bezchybně a tím získali druhé místo! Poslední 
disciplínou byl požární útok, který jsme zvládli v čase vystačujícím 
na sedmé místo. V celkovém součtu bodů za umístění v jednotlivých 
disciplínách jsme měli 34 bodů a to stačilo na celkové  4. místo. Nut-
no dodat, že celou soutěž nám více než přálo počasí. Drobnou nepří-
jemností bylo poslední startovní číslo, které pro nás znamenalo úmor-
né čekání na každý start. Snad příští rok uděláme ještě krůček 
k medailovým pozicím.                 
Tak jako každý rok se i letos konalo „ukončení soutěžní sezony“, 
tentokráte u dětského hřiště. Čekala na nás cesta za pokladem a další 
soutěže a samozřejmě opékání buřtů. Všem mladým hasičům za práci 
poděkoval starosta sboru Václav Svítek.

Za SDH Jaroslava Čečrdlová

Ve čtvrtek odpoledne 31. května navštívili zástupci obce 
provozovnu společnosti Becker Bohemia. Jednalo se o 
přátelské setkání společnosti Becker Bohemia se zástup-
ci obcí z celé svozové oblasti provozovny Kralovice, tj. 
z okresů Karlovy Vary, Louny, Plzeň-sever, Rakovník a 
Rokycany.  V úvodu setkání seznámil přítomné s historií 
a současností firmy její jednatel RNDr. Jiří Tišer a paní 
Alena Šmídová pohovořila o využití systému Ekokom.  
Hlavním cílem setkání bylo představení nového provozu 
– kompostárny, zpracování dřevní hmoty (likvidace   
dřevěných přepravek, starého nábytku, palet apod.) a 
překládací stanice. Starý nábytek a přepravky jsou    
zpracovány mobilním drtičem na větší třísky a železné 
části (panty, sponky, hřebíky) jsou v průběhu drcení 
odděleny magnetickým bubnem. Takto zpracovaná   
dřevní hmota je připravena na převoz ke smluvnímu 
partnerovi, který se zabývá výrobou OSB desek. Jedná 
se o teprve první dodávku, ze které se snad vyvine    
dlouhodobější spolupráce. O kousek dál jsme si prohléd-
li, jak se ze zetlelých rostlinných zbytků vyrábí         

kompost. Jemný, čistý a prosetý je připraven k prodeji 
nejrůznějším odběratelům a zahrádkářům.  Za doprovo-
du zaměstnankyně společnosti Jany Černé jsme si dále 
prohlédli technické zázemí firmy a zařízení sběrného 
dvora pro občany Kralovic a přilehlého okolí. Největší 
dojem v nás ovšem zanechala dotřiďovací linka druhot-
ných surovin, zejména pak plastů. Dotřiďovací linku 
obsluhuje 6 zaměstnanců, kteří celou směnu stojí u pásu 
a z pásu odebírají PET láhve barvy čiré, zelené, nově i 
hnědé, od jaru, aviváží a zvlášť se třídí igelity. Aby toho 
neměli málo, mají v ruce hrot a pokud je PET láhev   
nesešlapaná, musí do ní udělat několik děr kvůli slisova-
telnosti.  Každá oddělená surovina má svůj box. Když je 
box plný, další pracovník surovinu posune na pás a pás 
ji dopraví do lisu, aby vznikl krásný kvádr, který je    
připraven na převoz do zpracující firmy. Na závěr bylo 
připraveno bohaté občerstvení, při němž bylo možné 
posedět s ostatními zaměstnanci firmy Becker a probrat 
problematiku v odpadovém hospodářství. 

-  bp -



JAK JDE ŽIVOT V DOMOVĚ KOLEŠOVICE  JAK JDE ŽIVOT V DOMOVĚ KOLEŠOVICE  JAK JDE ŽIVOT V DOMOVĚ KOLEŠOVICE  

Jak jde čas, tak se některé akce staly tradicí. Než jsme se nadáli, tak 

jsme pořádali již 5. sportovní hry seniorů, které se konaly ve čtvr-
tek 24. května za účasti slunečného počasí. Pozvání přijalo 8 Domo-

vů.  Domov na Zátiší Rakovník, Domov seniorů v Novém Strašecí,    

Domov Pod Lipami Smečno, Domov pro seniory Unhošť, Domov 

seniorů Kladno – Fr. Kloze, Domov pro seniory Kladno – Švermov 
a Domov V Zahradách Zdice. Soutěžilo se v těchto disciplínách: 

hod na plechovky, věšení prádla na čas, kuželky, hledání předmětů 

v obilí, puzzle, přísloví, film mánie, pozemní terč a obšívání.      
Ačkoliv jsme se v letošním víceboji neumístili, dobrá nálada nás 

neopustila. Na zahájení nám předvedla paní R. Fajmanová se svým 

psem Chunky ukázky výcviku agility. Mezičas čekání na výsledky 
nás svým vystoupením zaujal kouzelník pan J. Vaidiš a k tanci a poslechu zahrál Senior Band pana Z. Černého. 

                              

Koncem května tu byla další olympiáda a to ve Zdicích, kde jsme 
se účastnili XII. ročníku. Náš Domov reprezentovalo silné        
družstvo: pan Oldřich Trefil, pan Jaroslav Walter a paní Květa   

Kopecká.  Své znalosti si ověřili při vědomostním testu či paměťo-

vém cvičení a naopak jejich hbitost prověřily např. tyto disciplíny: 
navlékání knoflíků, hledání předmětů či lovení rybiček. Zejména 

paní Kopecká doslova trhala rekordy v kuželkách, šipkách či hodu 

na plechovky. I přes náročnost disciplín si naši soutěžící vedli    

velmi dobře a skončili na krásném třetím místě! Gratulujeme! A že 
radost z bronzové medaile byla veliká, dokazují roztančené a     

rozezpívané fotografie.

Den dětí, první v historii našeho Domova, jsme pořádali v pátek 
1.června. Přestože nám počasí příliš nepřálo  si děti odpoledne     

užily. Všechny připravené soutěže proběhly za velkého zájmu 

všech, zvláště když každý účastník jakmile dosoutěžil dostal hned 
pamlsek. Celá akce se konala na nově otevřeném dětském hřišti, 

které nám propůjčila obec, které tímto děkujeme. Na závěr          

odpoledne se všichni posilnili opečenými buřtíky . 

           
Pouťové odpoled-

ne, aneb Čaj 

s Uršulou. . . tak se 
jmenoval zábavný pořad, který jsme pořádali společně s obcí      

Kolešovice. Vtipné vyprávění paní Uršuly Klukové, střídal pan   

Šimon Pečenka písničkami. Nechybělo dobré občerstvení v podobě 

grilované klobásky a piva nebo limonády. Pořad se konal na nádvoří 
Domova a zúčastnili se jej nejen naši klienti, ale i občané Kolešovic, 

a všem se velmi líbil. Účinkujícím děkujeme za hezký zážitek a obci 

Kolešovice za finanční podporu.

V období od 26. června do 28. června jsme přijali pozvání Domova seniorů z Nového Strašecí a jeli jsme společně na 

Berounku. Ubytování bylo zajištěno v penzionu Ludmila v Roztokách. Novostrašečtí pořadatelé připravili opravdu 
bohatý program, každý si jistě našel, co se mu líbí. První večer jsme strávili při harmonice a kytaře.   Zajímavá byla 

beseda s tiskovou mluvčí Policie Rakovník Janou Žáčkovou na téma: Jak se ochránit před různými podvodníky. 

Všichni se zúčastnili výletu na Bránovský luh, kde jsme se nechali převézt, samozřejmě nechybělo občerstvení U 
Rozvědčíka. Druhý večer byl zakončen opékáním buřtů a karnevalem. Nechyběly ani různé soutěže, kde byl každý 

odměněn. Celá akce se všem účastníkům velmi líbila a Novostrašeckému Domovu děkujeme za příjemný  zážitek.

E.



K V Ě T E N   

TEPLOTY V KVĚTNU [°C]
SRÁŽKY V KVĚTNU 

[ l /m2 ]

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum

2010 26,0 24.05.2010 - 3,0 08.05.2010 12,21 101,5 16,0 14.05.2010

2011 32,0 31.05.2011 - 2,5 04.05.2011 14,78 32,5 10,0 03.05.2011

2012 32,5 11.05.2012 - 0,5 18.05.2012 15,96 29,5 10,0 31.05.2012

Č E R V E N   

TEPLOTY V ČERVNU [°C]
SRÁŽKY V ČERVNU 

[ l /m2 ]

rok Max. Datum Min. Datum průměr celkové Max. datum

2010 34,5 29.06.2010 5,5 05.06.2010 17,77 53,5 25,0 03.06.2010

2011 32,0 05.06.2011 7,5 10.06.2011 18,24 69,5 18,0 06.06.2011

2012 35,5 30.06.2012 1,0 06.06.2012 18,01 55,5 22,0 21.06.2012

JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI JAK BYLO? POČASÍ V OBCI 

PŘIPOMEŇME SI PŘÍSLOVÍ NÁSLEDUJÍCÍCH MĚSÍCŮ  PŘIPOMEŇME SI PŘÍSLOVÍ NÁSLEDUJÍCÍCH MĚSÍCŮ  PŘIPOMEŇME SI PŘÍSLOVÍ NÁSLEDUJÍCÍCH MĚSÍCŮ  

ČERVENEC

1.7.  Co červenec neuvaří, srpen nedopeče              

4.7.  Déšť na Prokopa - zmokne každá kopa             

18.7.      O svatém Kamilu slunce má největší sílu             

25.7.   Tři dni před Jakubem jasné urodí se žito   

krásné              

26.7.  Svatá Anna, chladna zrána 

31.7.  Na svatého Ignáca  - léto sa obracá 

SRPEN

1.8.     Co srpen neuvaří  - září nedosmaží         

10.8.     Vavřinec  - první podzimec                            

24.8.     Bartoloměj svatý , odpoledne krátí 

                    ZÁŘÍ               

15.9.  Od Panny Marie Sedmibolestné teplota 

rychle  poklesne               

21.9. Po svatém Matouši  -  čepici na uši             

28.9. Přijde Václav  - kamna připrav                               

29.9. Když před Jiřím rosa, to před Michalem 

mráz       

30.9. O svatém Jeronýmu připravuj se už na    

zimu 

ROCKCHMELE KOLEŠOVICE        ČAS PŘIŠEL , ČESAT CHMEL   ROCKCHMELE KOLEŠOVICE        ČAS PŘIŠEL , ČESAT CHMEL   ROCKCHMELE KOLEŠOVICE        ČAS PŘIŠEL , ČESAT CHMEL   

Den, kdy v kraji začínají chmele a Slavnosti    

zeleného zlata se koná v sobotu 18. srpna 2012  

rockový koncert pod širým nebem ve stylu      

tradičních tanečních čajů. Na dolní kolešovické 

návsi budou hrát od 18,30 hodin FIVE SINS a 

po nich od 20 hodin na pódiu vystoupí            

UNDERTAKERS. 

Ruční česání chmele na chmelnici v Kolešo-

vicích s muzikou a dobrou zábavou u staro-

bylé sušárny se koná v sobotu 8.září 2012 

od 13 hodin. Hrát bude TŘEHUSK a nebude 

chybět dobré české pivo. Česat chmel budou 

starci na chmelu, tedy Ti, kteří zažili ruční 

česání na vlastní kůži. 



            * gratulujeme občanům ve věku 70, 75, 80 let a po 80 roce každý rok          
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M a r i e  Š a l á t o v á

I n g e b o r g  Č e r n á  

E v a  H a v l í k o v á   

        

J a r o s l a v  M e n z l  

E m i l  V a ň h a   

Z d e n k a  F o l b e r o v á        

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ČERVENCI A SRPNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ 

SPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKASPOLEČENSKÁ KRONIKA

PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LETPŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET

PREHISTORICKÁ PŘÍŠERAPREHISTORICKÁ PŘÍŠERAPREHISTORICKÁ PŘÍŠERA

ŘEKLI SI SVÉ „ano“

       9. června 2012     Emilie Rácová a Miloš Zummer, oba Jesenice  

     30. června 2012     Hana Pazderová, Rakovník a Michal Dvořák, Chrášťany 

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

     D e n i s  V a š t a g      *  15. června 2012                                        

Denisovi přejeme krásný a spokojený život.        

Šťastným rodičům blahopřejeme ! 

„Pojďte se podívat, co mi žere fuchsie“. S tímto pozváním  za 

mnou přišla minulý týden paní Lenka Štillerová. Copak asi může ni-

čit fuchsie. Mšice a molice jsou pravidelnými návštěvníky, ale ty 

dlouholetá a zkušená pěstitelka dobře zná. Co tedy? Brýle s sebou, 

abych nepřehlédla. Zbytečně, tenhle strávník se přehlédnout   

nedá. Černá housenka, sedm  centimetrů dlouhá, silná jako prst. Na 

přední části těla čtyři černobílé skvrny, připomínající oči, silná 

kusadla. Svým tvarem připomíná hada. Vypadá jak z pravěku.      

Housenka lišaje, ale kterého? Vrbkového, nazvaného podle rostliny, 

ze které jí listy 

nejvíc chutnají. 

„Vezměte si ji a uvidíme, co z ní bude“, ulomila p. Štillerová 

větvičku i  s housenkou a strčila ji do sklenice.   Príma, bude-

me pozorovat a fotografovat. Do rána nezbyl z listí ve skleni-

ci ani kousek. Mých malých fuchsií mi bylo líto. Ještě že jí 

chutnají  i listy vinné révy. Cpe se jako na hostině. Počkám  až 

se zakuklí   a vynesu ji ven. Ve stádiu kukly může přečkat i 

dva roky a potřebuje přemrznout. Pak se z ní vylíhne krásný  

noční motýl.  Růžový. To víte, že vám kuklu i motýla vyfoto-

grafuji, ale motýla možná až v roce 2014.                 - li -

    Dne 20. července 2012 nás opustila spoluobčanka paní Libuše Růžičková .

Č e s t  j e j í  p a m á t c e  !




